

Сведения об авторах

Айкашева Ольга Александровна – аспирант кафедры всеобщей и отечественной истории Елабужского института Казанского (Приволжского) федерального университета, старший научный сотрудник Дома-усадьбы Н.А. Дуровой Елабужского государственного историко-архитектурного и художественного музея-заповедника. Республика Татарстан, Елабуга.

Арзамасцев Игорь Витальевич – эксперт научно-исследовательского отдела Государственного Бородинского военно-исторического музея-заповедника. Россия, Московская область.

Башмаков Михаил Борисович – кандидат исторических наук, методист 1-й категории отдела просветительской работы Московского государственного объединенного художественного историко-архитектурного и природно-ландшафтного музея-заповедника «Коломенское, Измайлово, Люблино». Россия, Москва.

Безотосный Виктор Михайлович – доктор исторических наук, заведующий отделом истории России XIX – начала XX века Государственного исторического музея. Россия, Москва.

Белоусов Сергей Владиславович – доктор исторических наук, доцент, заведующий кафедрой всеобщей истории и обществознания Пензенского государственного университета. Россия, Пенза.

Бринюк Надежда Юрьевна – кандидат исторических наук, научный сотрудник 44-го научно-исследовательского отдела (военной истории Северо-Западного региона Российской Федерации) 4-го научно-исследовательского управления (экспертиз и научной информации) Научно-исследовательского института (военной истории) Военной академии Генерального штаба Вооруженных Сил Российской Федерации. Россия. Санкт-Петербург.

Бродский Григорий Ефимович – заведующий архивохранилищем фонда межевых учреждений Российского государственного архива древних актов, председатель Историко-патриотического объединения «Багратион». Россия, Москва.

Будко Анатолий Андреевич – доктор медицинских наук, профессор, директор Военно-медицинского музея. Россия, Санкт-Петербург.

Букреева Елена Михайловна – кандидат исторических наук, старший научный сотрудник отдела изобразительных материалов Государственного исторического музея. Россия, Москва.

Векишин Владимир Алексеевич – научный сотрудник военно-исторического отдела Государственного музея-заповедника «Царское Село». Россия, Санкт-Петербург, г. Пушкин.

Гаврилов Вадим Геннадиевич – член Историко-патриотического объединения «Багратион». Россия, Москва.

Гладина Александра Юрьевна – научный сотрудник экскурсионного отдела Тульского государственного музея оружия. Россия, Тула.

Гоняный Михаил Иванович – кандидат исторических наук, заведующий отделом комплексных археологических исследований Государственного исторического музея, директор Центра археологических исследований «Куликово поле». Россия, Москва.

Груцо Игорь Алексеевич – кандидат исторических наук, доцент, доцент кафедры истории Беларуси и славянских народов Белорусского государственного педагогического университета имени Максима Танка. Республика Беларусь, Минск.

Ермакова Нина Владимировна – кандидат исторических наук, ведущий специалист Государственного научно-исследовательского института реставрации. Россия, Москва.

Зеленский Андрей Владимирович – автор идеи и владелец некоммерческого проекта «Смоленское сражение на современной карте Яндексa». Россия, Смоленск.

Земцов Владимир Николаевич – доктор исторических наук, профессор, главный научный сотрудник «Научно-образовательного центра регионального историко-культурного наследия и кросс-культурных связей» Института истории и международных отношений Саратовского государственного университета имени Н.Г. Чернышевского; заведующий кафедрой всеобщей истории и методики преподавания исторических дисциплин Института общественных наук Уральского государственного педагогического университета; профессор кафедры новой и новейшей истории Уральского федерального университета имени первого Президента России Б.Н. Ельцина. Россия, Екатеринбург.

Зобин Григорий Соломонович – старший научный сотрудник Государственного музея истории российской литературы имени В.И. Даля, член Историко-патриотического объединения «Багратион». Россия, Москва.

Ивченко Лидия Леонидовна – кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Центра военной истории Института российской истории Российской академии наук. Россия, Москва.

Кузнецов Владимир Александрович – доктор исторических наук, доцент, профессор кафедры философии Челябинского государственного университета. Россия, Челябинск.

Ладожина Татьяна Николаевна – кандидат педагогических наук, доцент кафедры библиотечно-информационной деятельности и музеологии Смоленского государственного института искусств. Россия, Смоленск.

Лукашевич Андрей Михайлович – доктор исторических наук, профессор, профессор кафедры истории Беларуси нового и новейшего времени Белорусского государственного университета. Республика Беларусь, Минск.

Малышкин Сергей Алексеевич – кандидат исторических наук, доцент, доцент кафедры истории России и Московского региона Московского государственного областного университета. Россия, Москва.

Миловидов Борис Павлович – редактор издательства «Крига». Россия, Санкт-Петербург.

Назарян Елена Анатольевна – кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Научно-исследовательского института (военной истории) Военной академии Генерального штаба Вооруженных Сил Российской Федерации. Россия, Москва.

Никитина Наталья Владимировна – кандидат исторических наук, доцент, доцент кафедры истории России Смоленского государственного университета. Россия, Смоленск.

Петерс Татьяна Павловна – старший преподаватель французского языка кафедры иностранных языков Одинцовского филиала Московского государственного института международных отношений Министерства иностранных дел России. Россия, Московская область.

Пилипенко Андрей Дмитриевич – старший научный сотрудник Серпуховского историко-художественного музея. Россия, Московская область.

Потрашков Сергей Васильевич – доктор исторических наук, профессор, профессор кафедры истории, музееведения и памятниковедения Харьковской государственной академии культуры. Украина, Харьков.

Постникова Алёна Александровна – кандидат исторических наук, доцент кафедры всеобщей истории и методики преподавания исторических дисциплин Института общественных наук Уральского государственного педагогического университета. Россия, Екатеринбург.

Прохоров Михаил Фёдорович – доктор исторических наук, профессор, профессор Института туризма и гостеприимства Российского государственного университета туризма и сервиса. Россия, Москва.

Рычков Сергей Юрьевич – независимый исследователь, капитан 3-го ранга запаса. Россия, Московская область.

Семеновичева Елена Васильевна – заведующая экспозиционно-выставочным отделом Государственного Бородинского военно-исторического музея-заповедника. Россия, Московская область.

Соловьёв Дмитрий Борисович – научный сотрудник Центра археологических исследований «Куликово поле». Россия, Москва.

Третьякова Татьяна Анатольевна – кандидат исторических наук, директор Угличского филиала Государственного архива Ярославской области, член Историко-патриотического объединения «Багратион». Россия, Углич.

Трошин Николай Николаевич – старший эксперт Российского института стратегических исследований. Россия, Москва.

Умбрашко Эдгар – главный специалист Елгавского музея истории и искусства им. Гедерта Элиаса. Латвия, Елгава.

Хомченко Сергей Назарович – кандидат исторических наук, главный научный сотрудник научно-исследовательского отдела Государственно-Бородинского военно-исторического музея-заповедника. Россия, Московская область.

Целорунго Дмитрий Георгиевич – кандидат исторических наук, заведующий научно-исследовательским отделом Государственного Бородинского военно-исторического музея-заповедника. Россия, Московская область.

Шведчикова Татьяна Юрьевна – кандидат исторических наук, научный сотрудник Института археологии Российской академии наук. Россия, Москва

Authors

Ajkasheva Olga Alexandrovna – a post-graduate student of the World and National History Department of Yelabuga Institute of Kazan Federal University senior research fellow of the N. A. Durova's House-estate of the Yelabuga State Historical, Architectural and Art Museum-Reserve. Republic of Tatarstan, Elabuga.

Arzamashev Igor Vitalievich – an expert of the research department of the State Borodino Military Historical Museum-Reserve. Russia, Moscow region.

Bashmakov Mikhail Borisovich – candidate of historical sciences, methodologist of the 1st category of the department for educational work of the Moscow State United Art Historical-Architectural and Natural-Landscape Museum-Reserve “Kolomenskoye, Izmailovo, Lublino”. Russia, Moscow.

Bezotosny Victor Mikhailovich – doctor of historical sciences, head of the department of the history of Russia of the XIX-early XX century of the State Historical Museum. Russia, Moscow.

Belousov Sergey Vladislavovich – doctor of historical sciences, associate professor, head of the department of general history and social studies of Penza State University. Russia, Penza.

Brinyuk Nadezhda Yurievna – candidate of historical sciences, research fellow of the 44th research department (of military history of the North-Western region of the Russian Federation) of the 4th research department (of expertise and scientific information) of the Research Institute (of the military history) of the Military Academy of the General Staff of the Armed Forces of the Russian Federation. Russia, Saint-Petersburg.

Brodsky Grigory Efimovich – head of the Archive Repository of the Russian State Archive of Ancient Acts, chairman of the Historical and Patriotic Association “Bagration”. Russia, Moscow.

Budko Anatoly Andreevich – doctor of medicine, professor, director of the Military-Medical Museum. Russia, Saint-Petersburg.

Bukreeva Elena Mikhailovna – candidate of historical sciences, senior research fellow of the State Historical Museum. Russia, Moscow.

Vekshin Vladimir Alekseyevich – research fellow at the military-historical department of the Tsarskoe Selo State Museum and Heritage Site. Russia, St. Petersburg, Pushkin.

Gavrilov Vadim Gennadievich – a member of Historical and Patriotic Association “Bagration”. Russia, Moscow.

Gladina Alexandra Yuryevna – a research fellow at the excursion department of the Tula State Museum of Weapons. Russia, Tula.

Gonyany Mikhail Ivanovich – candidate of historical sciences, head of the department of complex archaeological research of the State Historical Museum, director of the Center of Archaeological Research “Kulikovo Field”. Russia, Moscow.

Hrutso Igor Alekseevich – candidate of historical sciences, associate professor, associate professor of the department of history of Belarus and Slavic peoples of the Belarusian State Pedagogical University named by Maxim Tank. Belarus, Minsk.

Ermakova Nina Vladimirovna – candidate of historical sciences, a leading specialist of State Research Institute of Restoration. Russia, Moscow.

Zelensky Andrey Vladimirovich – author of the idea and owner of the non-profit project “Battle of Smolensk on the modern Yandex map”. Russia, Smolensk.

Zemtsov Vladimir Nikolaevich – doctor of historical sciences, professor, chief research fellow of “Scientific and Educational Center of the Regional Historical-Cultural Heritage and Cross-Cultural Relations” of the Institute of History and International Relations at Saratov State University named after N. G. Chernyshevsky; head of the Department of General history and methods of teaching historical disciplines of Ural State Pedagogical University; professor of modern and contemporary history of Ural Federal University named after the first President of Russia B.N. Yeltsin. Russia, Yekaterinburg.

Zobin Grigory Solomonovich – the senior researcher of the State Museum of Russian Literature’ History named after V.I. Dal, the member of the historical-patriotic society “Bagration”. Russia, Moscow.

Ivchenko Lidiya Leonidovna – candidate of historical sciences, Senior Researcher, Center for Russian Military History of the Institute of Russian History of the Russian Academy of Sciences. Russia, Moscow.

Kuznetsov Vladimir Aleksandrovich – doctor of historical sciences, associate professor, professor of the Department of Philosophy at Chelyabinsk State University. Russia, Chelyabinsk.

Ladozhina Tatyana Nikolaevna – associate professor of the department of library and information activities and museology of the Smolensk State Institute of Arts, candidate of pedagogical sciences. Russia, Smolensk.

Lukashevich Andrei Mikhailovich – doctor of history, professor of the department of modern and contemporary history of Belarus of Belarusian State University. Belarus, Minsk.

Malyshkin Sergey Alekseevich – candidate of historical sciences, associate professor, associate professor of the department of history of Russia and the Moscow Region at the Moscow State Regional University. Russia, Moscow.

Milovidov Boris Pavlovich – an editor at “Kriga Publishing House”. Russia, Saint-Petersburg.

Nazaryan Elena Anatolyevna – candidate of historical sciences, research fellow at the Research Institute (of military history) of the Military Academy of the General staff of the Armed Forces of the Russian Federation. Russia, Moscow.

Nikitina Natalya Vladimirovna – candidate of historical sciences, associate professor, associate professor of the department of Russian history of Smolensk State University. Russia, Smolensk.

Peters Tatyana Pavlovna – senior lecturer of the French language at the department of foreign languages of the Odintsovo branch of the Moscow State Institute of International Relations of the Ministry of Foreign Affairs of the Russian Federation. Russia, Moscow region.

Pilipenko Andrey Dmitrievich – senior research fellow at the Serpukhov Museum of History and Art. Russia, Moscow region.

Potrashkov Sergey Vasilyevich – doctor of historical sciences, professor, professor of the department of history, museology and monument studies of the Kharkov State Academy of Culture. Ukraine, Kharkov.

Postnikova Alena Alexandrovna – candidate of historical sciences, associate professor of the department of general history and methods of teaching historical disciplines of the Ural State Pedagogical University. Russia, Yekaterinburg.

Mikhail Fedorovich Prokhorov – doctor of historical sciences, professor of the Institute of Tourism and Hospitality of Russian State University of Tourism and Service. Russia, Moscow.

Rychkov Sergey Yurievich – an independent researcher, captain 3rd rank, a reserve officer. Russia, Moscow region.

Semenishcheva Elena Vasilyevna – head of the exposition and exhibition department of the State Borodino Military Historical Museum-Reserve. Russia, Moscow region.

Solovyov Dmitry Borisovich – research fellow at the Center for Archaeological Research “Kulikovo Field”. Russia. Moscow.

Tretyakova Tatyana Anatolyevna – candidate of historical sciences, director of the Uglich branch of the State Archive of the Yaroslavl region. Russia, Uglich.

Troshin Nikolai Nikolaevich – senior expert of the Russian Institute for Strategic Studies. Russia. Moscow.

Umbrashko Edgar – chief specialist of the Jelgava Museum of History and Art named after Gedert Elias. Latvia, Jelgava.

Khomchenko Sergey Nazarovich – candidate of historical sciences, chief research fellow of the research department of State Borodino Military-Historical Museum-Reserve. Russia, Moscow region.

Tselorungo Dmitry Georgievich – candidate of historical sciences, head of research department of the State Borodino Military-Historical Museum-Reserve. Russia, Moscow region.

Shvedchikova Tatyana Yuryevna – candidate of historical sciences, research fellow at the Institute of Archeology of the Russian Academy of Sciences. Russia, Moscow.